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Vážení spoluobčané,
máme za sebou volby do
zastupitelstev obcí, ze kterých vzešlo
nové zastupitelstvo a po ustavujícím
zasedání, které se u nás konalo
21. 10., vás můžu pozdravit jako
staronový starosta. Chtěl bych vám
poděkovat za přízeň ve volbách, které
si vážím a je pro mě, ale i pro ostatní
zastupitele z původního zastupitelstva
oceněním za odvedenou práci
v uplynulém volebním období, které
nebylo zrovna jednoduché. Děkuji
všem kandidátům, gratuluji zvoleným
zastupitelům a těším se na naši
spolupráci. Myslím, že máme ideální
složení, kdy tři členové pokračují
z původního zastupitelstva a je tak
zajištěna kontinuita rozdělané práce
a tři členové jsou noví. Věřím, že
přinesou čerstvý vítr, nové nápady
a společně posuneme naši obec zase
dál.
Výstavba ČOV a kanalizace se nám
blíží do finále. V pátek 21. 10. byla
dokončena poslední kanalizační
přípojka, a tak se většina prací
přesunula do prostoru ČOV. Díky
zahloubení výkopů v hlavní
komunikaci se nám podařilo všechny
nemovitosti odkanalizovat gravitačně
s výjimkou čtyř nemovitostí Pod
Hůrkou, které jsme museli vyřešit

Slovo starosty
tlakovou kanalizací. Máme za sebou
72hodinové komplexní zkoušky
čistírny odpadních vod i obou
čerpacích stanic spočívající ve
vyzkoušení technologie, které
proběhly bez závad. V rámci příštího
kontrolního dne 2. 11. bude zahájeno
přejímací řízení. Poté bude
následovat zkušební provoz, na který
se v posledních dnech intenzivně
připravujeme. K našemu překvapení
jsme zjistili, že spuštění nově
vybudované kanalizace není úplnou
samozřejmostí ani pro úředníky či
budoucího provozovatele, a tak občas
trochu tápeme, jak postupovat.
Všichni jsou nám ale nápomocni, a tak
věříme, že to nakonec dotáhneme do
zdárného konce. Informace k tomu,
od kdy a za jakých podmínek se bude
možné napojovat, uvedeme na
webových stránkách obce nebo je
vyhlásíme v místním rozhlase.
Předpokládáme, že by to mělo být
možné v průběhu listopadu. Pro
fungování čistírny je důležité, aby
měla co čistit, proto bychom uvítali,
kdybyste s připojováním neváhali.
Ačkoli je stanovený roční zkušební
provoz, potřebujeme mít
vyzkoušenou reálnou produkci
odpadních vod. Čím dříve toto
nastane, tzn. bude připojeno

Naši jubilanti 
V září oslavili

Jiří Kuncendörfer 84 let
Zdeněk Štěpán            60 let        

BLAHOPŘEJEME
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maximum nemovitostí, tím dříve
budeme umět vyhodnotit fungování
čistírny a zároveň budeme znát
skutečné náklady, které jsou důležité
i pro výpočet stočného. V nejbližší době
musíme sestavit rozpočet na příští rok,
do kterého budeme v současné situaci
náklady a výnosy z provozu ČOV pouze
odhadovat. Nemalou položkou
v rozpočtových nákladech budou
i splátky úvěru, a to i přes to, že
nakonec využijeme „pouze“ necelých
14 mil. Kč.
Projekt výstavby kanalizace se nám
v jeho závěru mísí s výstavbou místních
komunikací, což je projekt financovaný
čistě z obecního rozpočtu, a s opravou
silnice II/230, kterou z větší části hradí
SÚSPK jako majetkový správce silnice.
Bližší popis jednotlivých projektů
najdete uvnitř občasníku. Podařilo se
nám za poměrně výhodných finančních
podmínek opravit všechny místní
komunikace, dbejme všichni na to, aby
nám takto pěkné zůstaly co nejdéle.
Přeji vám všem příjemné prožití
podzimu a věřím, že se potkáme na
nějaké obecní akci, tou nejbližší bude
drakiáda s tradičním vybíráním kaštanů
a žaludů pro lesní zvířátka a v prosinci
se k nám prý zase chystají čerti!

Vítáme nového občánka 
Dolců
Josefínku Soukupovou
Přejeme hodně štěstí do 
života

Míra Mráz



Informace z 21. veřejného zasedání
Zastupitelstva obce Dolce konaného dne 14. 9. 2022
Zasedání Zastupitelstva obce Dolce bylo
zahájeno v 18:30 hod. starostou obce
panem Miroslavem Mrázem,
předsedajícím, za účasti 9 občanů obce.
Ze zasedání byl omluven Ivo Chudáček.
Jednalo se o mimořádné zasedání,
které bylo svoláno kvůli nutnému
uzavření smluv týkajících se oprav
místních komunikací a s tím související
nutnost schválení rozpočtového
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Informace u ustavujícího zasedání

Ustavující zasedání Zastupitelstva obce
Dolce bylo zahájeno v 19:00 hod.
dosavadním starostou obce panem
Miroslavem Mrázem, předsedajícím, za
účasti 16 občanů obce. Předsedající
seznámil přítomné s výsledky voleb do
Zastupitelstva obce Dolce konaných ve
dnech 23.-24. 9. 2022. Poté přítomní
zastupitelé složili v souladu s § 69 odst.
2 zákona 128/2000 Sb., o obcích, slib.
Nově zvolené zastupitelstvo obce
následně:
• určilo paní Alenu Duchkovou jako

zapisovatelku zápisu a pana Davida
Stiebera a pana Marka Regnera jako
ověřovatele zápisu

• schválilo program ustavujícího
zasedání

• schválilo zvolení jednoho
místostarosty

• určilo, že pro výkon funkce starosty
a místostarosty obce budou členové
zastupitelstva neuvolněni

• schválilo veřejný způsob volby
starosty a místostarosty

• zvolilo starostou obce Dolce pana
Miroslava Mráze

• zvolilo místostarostkou obce Dolce
paní Alenu Duchkovou

• zřídilo finanční a kontrolní výbor,
oba výbory budou tříčlenné

• zvolilo předsedou finančního výboru
Ing. Jana Regnera

• zvolilo předsedou kontrolního
výboru pana Marka Regnera

• zvolilo členem finančního výboru
pana Lukáše Loudu

• zvolilo členem finančního výboru
pana Pavla Čecha

• zvolilo členem kontrolního výboru
Ing. Jana Bůžka

Alena Duchková

Zastupitelstvo obce Dolce

Mráze k uzavření dodatku č. 4 ke
smlouvě o dílo s firmou DEKAKOM
plus s.r.o. Předmětem dodatku č. 4
budou vícepráce odsouhlasené
technickým dozorem stavby.

• schválilo v souladu s § 84 odst. 2,
písm. u) zákona č. 128/2000 Sb.,
o obcích, zásady pro poskytování
cestovních náhrad členům
zastupitelstva obce při služebních
cestách, a to ve výši stanovené
zákonem č. 262/2006 Sb., zákoník
práce, ve znění pozdějších předpisů.

Podrobnější informace ze zasedání

najdete v oficiálním zápisu

zastupitelstva.

Zastupitelstva obce Dolce konaného dne 21. 10. 2022
• zvolilo členem kontrolního výboru

pana Zdeňka Nového
• zřídilo kulturní komisi, komise bude

tříčlenná
• zvolilo předsedou kulturní komise

pana Josefa Staňka
• zvolilo členkou kulturní komise

paní Kamilu Hajžmanovou
• zvolilo členem kulturní komise

pana Davida Stiebera
• stanovilo v souladu s § 72 zákona

o obcích a nařízením vlády
č. 338/2019 Sb., o odměnách za
výkon funkce členům
zastupitelstev, aby byla
poskytována měsíční odměna za
výkon jednotlivých funkcí
neuvolněných členů zastupitelstva.
Odměna bude poskytována ode
dne 21. 10. 2022. Výše měsíční
odměny člena zastupitelstva za
výkon funkce starosty obce Dolce
činí 25 000 Kč. Výše měsíční
odměny člena zastupitelstva za
výkon funkce místostarosty obce
Dolce činí 10 500 Kč. Výše měsíční
odměny člena zastupitelstva za
výkon funkce předsedy finančního
výboru, předsedy kontrolního
výboru a předsedy kulturní komise
obce Dolce činí 2 577 Kč. Výše
měsíční odměny člena
zastupitelstva za výkon člena
kulturní komise obce Dolce činí
2 148 Kč. Členové výborů a komise,
kteří nejsou členy zastupitelstva,
budou odměňováni za svoji práci
ve výborech a v komisi na základě
jednorázově přijatých usnesení
zastupitelstva obce.

• pověřilo starostu obce Miroslava

opatření, v rámci kterého došlo
k přesunu finančních prostředků
z neuskutečněné výstavby hasičské
výzbrojny na opravu místních
komunikací. Bez tohoto opatření by
nebylo možné finanční prostředky
použít na opravy komunikací.
Zastupitelstvo obce Dolce:
• schválilo uzavření smlouvy s firmou

DEKAKOM plus s.r.o. na doasfalto-

vání místních komunikacích ve výši
1 423 717 Kč

• schválilo uzavření smlouvy se SÚSPK
na odkup vybourané obalované
směsi z realizované stavby „II/230
Dolce“ ve výši 78 843,60 Kč vč. DPH

• schválilo rozpočtové opatření
č. 3/2022

Podrobnější informace ze zasedání
najdete v oficiálním zápisu
zastupitelstva.

Zastupitelstvo obce Dolce děkuje
pánům Čechovi, Duchkovi
a Macháčkovi za opravu obecní studny
pod rybníkem. Studna byla přes rok
nefunkční kvůli poškozenému táhlu, na
kterém zapracovala koroze. Pánové
studnu rozebrali, poškozený díl opravili,
na náklady obce (cca 700 Kč) dokoupili
nový píst a vše smontovali zpět.
Děkujeme!

Poděkování

Alena Duchková



3

Dolcký občasník/č. 5/říjen 2022

Výsledky voleb do Zastupitelstva obce Dolce

Celkový počet občanů zapsaných ve výpisu ze seznamu 
voličů a jeho dodatku 236 
Počet občanů, kteří se zúčastnili hlasování 139
Počet odevzdaných platných hlasovacích lístků 136 
Počet neplatných hlasovacích lístků 3
Voleb do zastupitelstva obce se zúčastnilo 58,90 % voličů

konané ve dnech 23.-24. 9. 2022

Výsledky voleb do Senátu Parlamentu ČR pro obvod Plzeň-město

Pořadí zvolených zastupitelů
Miroslav Mráz 119 hlasů
Alena Duchková 104 hlasů
Josef Staněk 100 hlasů
David Stieber 96 hlasů
Marek Regner 90 hlasů
Ing. Jan Regner 89 hlasů
Nezvolení kandidáti
Zdeněk Nový 67 hlasů
Ing. Jan Bůžek 42 hlasů

Pořadí kandidátů
Mgr. Karel Naxera 37 hlasů    17 hlasů
JUDr. Daniela Kovářová 25 hlasů 14 hlasů
Ing. Pavel Šrámek, MBA 10 hlasů
Mgr. Václav Chaloupek 9 hlasů
Josef Váňa 9 hlasů
PhDr. Ing. Mgr. Et. Mgr. Jiří Valenta 4 hlasy
Jan Kůrka 4 hlasy

V každém z 81 volebních obvodů se volí 1 senátor (každé 2 roky ve 27 volebních obvodech). Zvolen je kandidát, který
obdržel nadpoloviční většinu odevzdaných platných hlasů. Není-li takový kandidát, koná se týden poté druhé kolo voleb, do
kterého postupují dva nejúspěšnější kandidáti z prvního kola voleb. Zvolen je ten kandidát, který získá ve druhém kole více
odevzdaných platných hlasů. V případě rovnosti hlasů rozhodne los. Volební obvod Plzeň-město zahrnuje 324 volebních
okrsků.

Zvoleným kandidátem do Senátu Parlamentu ČR pro volební obvod Plzeň-město se stala na základě výsledků ve 2. kole
JUDr. Daniela Kovářová.

V sobotu 8. října a ve čtvrtek 13. října proběhla na hřišti Za
Párníkem brigáda hasičů za účelem rekonstrukce buňky,
která slouží jako zázemí nejen při hasičských soutěžích.
Došlo k vytrhání podlahy, dřevotřískový materiál byl
nahrazen zámkovou dlažbou. Následující čtvrtek pak byl
vydlážděn zámkovou dlažbou i prostor před buňkou. Práce
probíhaly v příjemné atmosféře, za neustálého vtipkování
a smíchu. Inu, když se sejde dobrá parta, tak jde i ta práce
lépe od ruky. Věříme, že příště se sejde ještě více lidí
a nejen hasičů, vždyť proč by se na zvelebování obce měli
podílet pouze hasiči. Žijeme tady všichni a určitě to tady
všichni chceme mít hezké, tak bychom také občas mohli
přiložit ruku k dílu. Příští akcí bude realizace kanalizační
přípojky z obecního úřadu, šikovné ruce se budou hodit!

Brigáda hasičů

Celkový počet občanů zapsaných ve výpisu ze stálého 
a zvláštního seznamu voličů v naší obci 236 236
Počet občanů, kteří se zúčastnili hlasování 101 31 
Počet odevzdaných platných hlasů celkem 98 31 
Počet neplatných hlasů 3
Voleb do Senátu Parlamentu ČR se zúčastnilo 42,80 % voličů 13,14 % voličů

Celkový počet občanů zapsaných ve výpisu ze seznamu 
voličů všech volebních okrsků 106 272 hlasů 106 229 hlasů
Počet občanů, kteří se zúčastnili hlasování 47 067 hlasů 19 863 hlasů
Voleb se zúčastnilo 44,29 % voličů 18,7 % voličů
Pořadí kandidátů
Mgr. Karel Naxera 10 112 hlasů      9 096 hlasů
JUDr. Daniela Kovářová 9 684 hlasů        10 707 hlasů

1. kolo konané ve dnech      2. kolo konané ve dnech

23.-24. 9. 2022 30. 9. – 1. 10. 2022

Alena Duchková
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→ Na stoce A byla 21. 10. dokončena

poslední přípojka. Byla rovněž
dokončena stoka A-K ukončená šachtou
Š123. Práce na této stoce probíhaly
v těsné blízkosti křížku. Kanalizační řady
vč. přípojek jsou tak kompletně hotové.

→ Od čtvrtka 20. 10. do pondělí

24. 10. proběhly komplexní zkoušky,
při kterých byla uvedena do provozu
ČOV a obě čerpací stanice, bylo
vyzkoušeno propojení systému
s Čevakem jako budoucím
provozovatelem a byly simulovány
různé stavy jako poruchy, jejich
signalizace, odstavení ČOV a její

příjezdové komunikaci.

→ Od začátku stavby do září 2022

bylo prostavěno 32 477 512,30 Kč vč.
DPH, z toho 2 029 838,03 Kč vč. DPH
dělají veřejné části kanalizačních
přípojek, které nelze hradit z dotací.
Dotaci z PK ve výši 5 mil. Kč máme
kompletně vyčerpanou. A máme
vyčerpanou i dotaci z MZe ve výši
23 762 000 Kč. Zbývající částku
z uzavřené SOD vč. víceprací budeme
hradit z úvěru. Prozatím známé
vícepráce vč. tlakové kanalizace Pod
Hůrkou činí celkem 2 401 046,72 Kč vč.
DPH. Zastupitelstvo obce Dolce

Informace z průběhu výstavby kanalizace a ČOV
opětovné spuštění apod. Zkoušky
proběhly bez závad.

→ Z prostoru ČOV byl odvezen

navezený materiál z výkopových prací,
byly provedeny terénní úpravy,
u provozní budovy bylo instalováno
veřejné osvětlení a probíhají práce na

Uzavřená smlouva o dílo s firmou
DEKAKOM zahrnuje opravu komunikací
pouze v části, kde byl provedený výkop.
Vzhledem k tomu, že by na místních
komunikacích zůstaly neopravené
úseky o průměrné šířce 1 m, rozhodlo
se zastupitelstvo pro opravu
komunikací v celé jejich šíři. Původně
jsme uvažovali opravit pouze úseky, na
kterých byl provedený výkop a úseky
propojovací, tzn. zbývající části
komunikací, kde sice výkop nebyl, ale
bylo zapotřebí daný úsek výškově
sjednotit. Jedná se např. o úsek mezi
čp. 43 a 23. Když už jsme začali s těmito
opravami, zjistili jsme, že by byla škoda
neopravit i úseky, kterých se kanalizace
vysloveně netýkala, ale které by si
opravu zasloužily i s ohledem na to, že
jsme měli možnost využít finančních
prostředků z výhodného úvěru. Přidali
jsme proto prostor před obecním
úřadem, křižovatku u transformátoru
vč. komunikace vedoucí k hlavní silnici,
komunikaci k rybníku a prostor před čp.
87. Celkové náklady na opravu místních
komunikací položením asfaltové vrstvy
ACO 11 v tl. 60 mm činí 1 423 717 Kč
vč. DPH. Obec na to uzavřela separátní
smlouvu s firmou DEKAKOM.
Na zbývajících komunikacích Pod

Oprava místních komunikací v celé jejich šíři

Práce začaly v pondělí 26. 9., kdy bylo na
Dolcích doslova boží dopuštění. V rámci
projektu SÚSPK začalo frézování hlavní
silnice, nákladní auta rozvážela
vyfrézovanou směs na místní
komunikace, zároveň probíhalo
asfaltování rýh na místních
komunikacích, pokračovaly práce na
hlavním kanalizačním řadu a na Pokračování na stránce 5…

Drahami a od transformátoru k Jindřínu
byla použita vyfrézovaná asfaltová směs
z hlavní silnice, kterou obec odkoupila
od SÚSPK za 78 843,60 Kč vč. DPH.
Komunikaci od transformátoru jsme
měli v plánu opravit později, ale jelikož
bylo vyfrézované asfaltové směsi
dostatek, použili jsme ji i na tuto
komunikaci. Z vyfrézované směsi byla
dále opravena cesta V Průhonu vč. části
pod lesem Dolcko patřící obci,
plevňovská cesta v části patřící obci
a cesta k lesu Dolcko u Agnesu.

přípojkách na stoce A. Za tohoto stavu
nám obcí projížděli řidiči nerespektující
zákaz vjezdu, je tedy zázrak, že se to
obešlo bez nějaké nehody. V den
státního svátku 28. 9. začala pokládka
asfaltové směsi ACO 60 mm v celé šíři
místních komunikací.
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Letos na jaře byla zahájena realizace
kanalizace v trase silnice II/230.
Součástí stavby kanalizace je i oprava
povrchu vozovky nad kanalizačním
potrubím. Jedná se o cca 1/3
z celkové šířky komunikace. Nabízelo
se tedy zkoordinovat opravu se
Správou a údržbou silnic Plzeňského
kraje, p.o. (SÚSPK) – majetkovým
správcem silnice II/230 a zrealizovat ve
stejném čase i zbylé 2/3 povrchu.
Starosta obce Miroslav Mráz proto
poslal žádost o koordinaci na SÚSPK
a náměstkovi hejtmana Plzeňského
kraje pro dopravu Ing. Čížkovi. Jeho
žádost se setkala s kladnou reakcí,
oprava byla zařazena na seznam staveb
a SÚSPK započala s přípravami zadání
pro soutěž na zhotovitele díla. Tímto
vedení SÚSPK a vedení Plzeňského
kraje děkujeme za vstřícnost.

Zastupitelstvo obce Dolce

vybouraných žlabů, realizaci obrub
zamezujících natékání vody do vrat
u těch nemovitostí, které jsou níže než
vozovka, obnovu živičného souvrství
v tl. 2x 40 mm a obnovu vodorovného
dopravního značení.
Bohužel při zahájení prací bylo
zjištěno, že obruby při chodníku,
zejména ve spodní části obce, nejsou
osazeny do betonu, ale do písku a že
při vybourání žlabů dojde k jejich
vypadnutí. Bylo tedy nutné osadit
nové obrubníky do betonového lože.
Věříme, že provedená oprava nebude
pouze záminkou pro otestování

výkonnosti „závodních“ vozidel, ale že
dojde ke ztišení dopravy v naší obci
a ke zkvalitnění dopravní obslužnosti.

V březnu 2022 byly zrealizovány
kontrolní vývrty v živičném souvrství
vozovky za účelem ověření tloušťky
živičného souvrství a stanovení obsahu
PAU v asfaltu (určující, jak lze nakládat
s vyfrézovanou živicí). Bylo zjištěno, že
živičné souvrství má 2x 40 mm a že
obsah PAU v živici je pod limity, které by
omezovaly použití vyfrézovaného
materiálu jako druhotné suroviny. Na
základě tohoto zjištění bylo připraveno
zadání opravy – výměna dvou vrstev
v tloušťce 2x 40 mm.

V dubnu proběhlo výběrové řízení na
zhotovitele stavby. Nejvýhodnější
nabídku podala společnost ROADFIN
STAVBY s. r. o. V květnu byla uzavřena
smlouva na realizaci díla „II/230
– Dolce“, v září bylo předáno staveniště
a mohly započít vlastní práce na opravě
povrchu.
Stavba zahrnuje vyfrézování stávající
vozovky v tl. 2x 40 mm, vybourání
stávajících žlabů podél chodníku,
doplnění konstrukce vozovky v místě

komplikovala auta místních či jejich
návštěv stojící podél komunikací
a projíždějící auta, kterých spolu
s novým asfaltovým povrchem ještě
přibylo.

→ V souvislosti s opravou místních

komunikací byly nutné i úpravy výšek
poklopů. Před asfaltováním se musely
poklopy vyndat a položit dočasné
plechové poklopy, po projetí finišeru se
asfalt odkopal, instaloval se vyrovnávací
prstenec, původní poklop, to celé se
obetonovalo a poté následovala druhá
vrstva asfaltové směsi.

→ V sobotu 15. 10. proběhlo frézování

na všech místních komunikacích
v místech napojení na hlavní silnici vč.
prostoru před obecním úřadem a místní
komunikace na Štíhlov. Důvodem je
úprava výšek tak, aby byl povrch po
pokládce další asfaltové vrstvy ve všech
těchto místech sjednocený a propojený.
Tuto úpravu vyžadovaly i úseky před
nemovitostmi čp. 107 či 115. Práce

→ V týdnu od 31. 10. budou

s asfaltováním hlavní silnice dodělány
i všechny napojující se úseky místních
komunikací a všechny zbývající
nedoasfaltované úseky.

…pokračování ze stránky 4

Zastupitelstvo obce Dolce
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V sobotu 24. 9. se naši hasiči i hasičky
zúčastnili závodů v Dolní Lukavici.
Ačkoli se závodů zúčastnila pouze
4 družstva mužů – Dolní Lukavice A,
Dolní Lukavice B, Dnešice a Dolce
a 2 družstva žen – Chlumčany a Dolce,
na radosti z vítězství v obou kategoriích
nám to neubralo. Výsledné časy,
především u mužů, byly s minimálními
rozdíly – Dolce 18,73 s, Dnešice 18,76 s,
Dolní Lukavice A 18,81 s, Dolní Lukavice
B 22,71 s. Výsledné časy žen – Dolce
21,79 s, Chlumčany 22,73 s. Gratuluje-
me a děkujeme za reprezentaci Dolců!

Rybáři na Dolcích

Míra Paluch, Alena Duchková

s nadšením odpovídali na různé otázky.
Já jsem se například dozvěděla, že
rakytník vydrží v mrazáku i několik let.
Jen delším skladováním dochází
k pomalé pozvolné degradaci,
především oxidací. Bylo si zde možno
zakoupit Anežčin rakytníkový koncen-
trát v medu – Regionální potravinu
Plzeňského kraje za rok 2021,
rakytníkový sirup, rakytníkové víno,
medovinu, rakytníkový olej či mražený
rakytník. Pan Douděra rozšířil svou
nabídku o slupky z rakytníku, které se
používají třeba do čaje, ale když se
rozdrtí, vznikne mouka/drť, která má
širší využití do pečiva, jogurtů, müsli, …
I tuto mouku/drť má aktuálně
v nabídce. Letos se panu Douděrovi
podařilo navázat obchodní spolupráci
s několika prodejci a v říjnu se umístil
v první desítce živnostníků Plzeňského
kraje. Tak jen tak dál!

Ve stejný den 24. 9. proběhl u pana
Douděry na Agnesu samosběr
rakytníku. Tento samosběr pořádá
každoročně už od roku 2014. Počasí se
po předchozích deštích umoudřilo
a celý den svítilo sluníčko. Možná i díky
tomu Agnes navštívilo asi 30 sběračů,
což je nadprůměrná návštěva, polovinu

Dolcký rybník je obsazený rybáři téměř
permanentně, přesto se na něm v září
uskutečnily hned dva závody.
V sobotu 10. 9. proběhly na dolckém
rybníku v pořadí již 8. závody v rámci
Úslavského poháru v rybářském sportu.
Závodů se zúčastnilo 41 rybářů. Na
prvním místě se umístil Jakub Maršálek
s 2 639 body. Připomínáme, že 1 bod je
1 cm chycené ryby. Na druhém místě
Stanislav Šifra s 2 397 body a na třetím
místě Stanislav Sládek s 2 140 body.
Největší rybu – jesetera dlouhého 122
cm ulovil Karel Spiler.

Závody byly odstartovány v pátek ve 14
hod. a ukončeny v neděli ve 14 hod.
Závodů se zúčastnilo 12 rybářů – 6
z Německa a 6 z Čech. Ocenění za první
bodovanou rybu získal Andrej Cobus
z Německa, nejtěžší rybu závodu o váze
12,49 kg ulovil Tomáš Kuchyňka.

Od pátku do neděle 23.–25. 9.
proběhly na dolckém rybníku
48hodinové rybářské závody pod
názvem Dolce Carp. Jednalo se
o nonstop závody, které jsou čím dál
populárnější. Na rozdíl od závodů
v rámci Úslavského poháru se při
těchto závodech soutěžícímu počítají
tři nejtěžší ryby, které se sčítají. Když
chytí více ryb, počítají se jen tři
nejtěžší. Rovněž se oceňovala první
bodovaná ryba a nejtěžší ryba celého
závodu. V rámci závodů probíhal
neoficiální souboj mezi rybáři
z Německa a z Čech.

V celkovém pořadí se na prvním místě
umístil Tomáš Kuchyňka s 26,535 kg
nachytaných ryb, na druhém místě
Vicentiu Madalin s 9,330 kg a na třetím
místě „Lovec“ s 9,140 kg. Ocenění za fair
play získal Pavel Heřman, poté co uvolnil
vlasce, do kterých se mu zamotala
soupeřova ryba. Závody proběhly
v poklidné atmosféře, všichni si víkend
užili a i ten souboj ČR vs. Německo
skončil pouze s těsným rozdílem 3:2 ve
prospěch ČR. Příští závody v tomto
duchu proběhnou na přelomu dubna
a května příštího roku.

Alena Duchková

tvořili místní. Ti, co přišli, se zajímali
nejen o rakytník, ale i o včely, které
chová manželka pana Douděry, a tak
u prodejního stánku probíhaly
rozhovory, při kterých jak pan Douděra,
tak jeho manželka zájemcům



Mateřská a základní škola Horšice

Ukliďme Česko

Páteční den se ve školce proměnil
v „Záchranu Země“ pomocí tance.
30. 9. 2022 nás navštívil Jaroslav
Havelka alias Doctor Dancer, který se
věnuje tanečním projektům a snaží se
všechny děti zábavnou formou dostat
do pohybu. Tento jeho záměr se mu
u nás opravdu podařil! Děti tančily,
smály se, pilně nacvičovaly choreografii
jednotlivých tanců, které doprovázely
známe populární písně. Naši malí
tanečníci si po celý program užívali

Den s policií
Přijela k nám policie!?! Ale nelekejte
se, nic vážného se nestalo. Dne 27. 9.
2022 k nám v rámci „minimálního
preventivního programu”, stejně jako
v letech předchozích, zavítala Policie
ČR. Žáci mateřské i základní školy si
zopakovali např. důležitá pravidla
pohybu na silnici nebo zásady
poskytnutí informací o nehodě či
mimořádné události.

Projekt „Ukliďme Česko“ je
dobrovolnická úklidová akce, která
probíhá na území celé České republiky.
Jejím cílem je uklidit nelegálně vzniklé
černé skládky a nepořádek. Již v jarních
měsících jsme se této akce zúčastnili
a s příchodem podzimu jsme úklid opět
zopakovali. Termín byl naplánovaný na
čtvrtek 6. 10. 2022. Nejprve jsme si
s dětmi v mateřské škole opakovaly
všechna pravidla třídění odpadků,
zazpívaly jsme si nám známou píseň
„Třídíme odpadky“ a pustily se do
práce. Školková úklidová četa se
nemohla dočkat příchodu kamarádů
z prvního ročníku, kteří se s námi na

cestu obcí vypravili. Před MŠ jsme se
seřadili, každý mateřáček si vybral do
dvojice školáka a takto připraveni jsme
se vydali uklízet. Prošli jsme obcí až
k lesu a celou cestu bystré oči dětí

pečlivě sledovaly kdejaký papír, plast,
plechovku či sklo, které si tu nějaký
nepořádník “zapomněl“. Paní učitelky
vždy odpadek v rukavicích vhodily do
patřičného pytle. Celá dvouhodinová
vycházka nám rychle uběhla. Děti měly
radost nejen z toho, že se setkaly
s loňskými předškoláky, ale hlavně
z toho, že udělaly něco prospěšného
pro naši planetu. A jak se zpívá v naší
písničce: „I když jsme jen malé děti,
umíme už třídit smetí, modrá, žlutá,
zelená víme, co to znamená.“

přilbu i neprůstřelnou vestu. Ty nejmenší
děti se pak pod dozorem
policistů pokusily sejmout si své otisky
prstů.
V úplném závěru každý žák dostal sešit
plný doplňovaček a zajímavých úkolů
zaměřených na bezpečné chování. I přes
velmi chladné počasí se akce vydařila
a děti odcházely se zajímavým zážitkem,
znovunabytými znalostmi a s úsměvem
na tváři.

Zopakovali jsme si i důležitá telefonní
čísla a připomněli si mnemotechnické
pomůcky, podle kterých si je lze ve
stresové situaci snáze vybavit. Děti se
po celou dobu besedy aktivně
zapojovaly do diskuze s policisty
a sdílely i vlastní zážitky nebo
zkušenosti.
V druhé části besedy měli žáci možnost
si vyzkoušet policejní vybavení
a pomůcky, např. policejní
neprůstřelnou vestu a helmu, pouta
nebo ochranný protiúderový štít.
Zahráli si na řidiče policejního vozu,
rozháněli s vysílačkou dav, houkali,
nebo si vyzkoušeli, jaké je to stát se
zasahujícím policistou, ale i fiktivním
pachatelem a být spoután pouty.
Ostatně i některé paní učitelky využily
příležitost a vyzkoušely si policejní

radost z pohybu, a ještě dlouhou dobu jim
zněly v uších zábavné melodie a tělem jim
vířil nezkrotný tanec. Bylo tedy více než
jisté, že Země je zachráněna a všude
vládne šťastný smích. Na závěr nechyběla
ani volba o nejlepšího tanečníka, předání
drobných odměn a rozloučení s přáním
brzkého shledání.

Roztančený pátek
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Dana a Magda – učitelky MŠ

Mateřská škola Horšice
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Dana a Magda – učitelky MŠ

Jana Štychová



8

Dolcký občasník vydává  Obec Dolce, Dolce 100, 334 01 Přeštice, IČ 00574163,

zodpovídá: Alena Duchková, vychází: 1x za dva měsíce, cena výtisku: bezplatně,

registrováno MK ČR E 15544, počet výtisků: 155.

Do 1. ročníku: Natálku Vachovcovou,
Vendulku Rousovou, Jasmínku
Jeníčkovou, Honzíka Košňara, Péťu
Kušku, Ádinku Česalovou, Ondráška
Pelce, Denisku Huspekovou a Ráchelku
Paškovou.
Do 2. a 3. ročníku jsme přivítali Jonáška
Paška a Samíka Paška.
Jsme moc rádi, že si vybrali naši školičku
a přejeme všem hodně úspěchů.
Ať je pro vás učení vždy zába-
vou.

a užívaly si společných radovánek. Vůbec
jim nevadilo, že zrovna dneska si na nás
počasí vymyslelo déšť. Tohle „mokré“
létání pro ně bylo dobrodružstvím. Za
statečnost si všechny děti odnesly domů
sladkou odměnu a všichni zúčastnění
velké poděkování, že i za nepříznivého
počasí si přišli s námi užít jedno podzimní
odpoledne.

Pro milovníky podzimních radovánek se
otevřelo nebe nad Horšicemi v úterý
18. 10. 2022.
Na kopci Hůrka se konala tradiční
Drakiáda pořádaná mateřskou školou.
Přestože nám letošní počasí nepřálo,
i tak jsme se sešli v hojném počtu. Za
pomoci rodičů se skoro všechna
vznášedla vznesla mezi mraky, i když na
ně padaly kapky deště. Děti běhaly po

Drakiáda

bezpečnosti při kontaktu člověka se
psem. V první části nám lektorka
a Gucci ukázali, jak pes svou „řečí těla“
s člověkem komunikuje a předvedli
nám, co je možné pravidelným
výcvikem psa naučit. Nechybělo ani
několik legračních kousků s pamlsky,
které děti doprovázely bujarým
smíchem. V další části programu měly
děti možnost v navozených situacích
vidět, jak se chová pes spokojený,
vystrašený, ale také pes vykazující
známky agrese. Dozvěděly se, jak se
nejlépe v konkrétních situacích
zachovat a předejít tak možnému útoku

V pátek 14. 10. 2022 nás ve školce
navštívil Gucci Gauner's, pes plemene
amerického pitbulteriéra, se svojí
paničkou Katkou. Oba za námi přijeli se
zábavně-naučným programem Bezpe-
čný pes, který je zaměřený na zásady

psa. Učily se také, jak rozpoznat
v případě blížícího se napadení
a osvojovaly si techniky, které jim
pomohou chránit si důležité části těla.
Ale protože je Gucci skutečný
profesionál a velký milovník dětí,
nemusel se nikdo obávat o své zdraví.
Jako bonus si děti mohly psího
kamaráda pohladit, osobně se s ním
seznámit, a to vše pod dohledem
zkušené lektorky. Na závěr Gucci
zaštěkal na rozloučenou a vydal se na
cestu za dalšími dětmi.

Dne 22. 9. 2022 se děti 1.- 5. ročníku ZŠ
v Horšicích zúčastnily akce Dopravní
hřiště Blovice.
Po příchodu do školy nás přivítaly dvě
koordinátorky dopravního hřiště, které
seznámily žáky s programem celého
dopoledne. Pak se s dětmi odebraly do
učebny, kde si společně
zopakovali důležité dopravní
značky. Žáci 2. - 5. ročníku většinu
dopravních značek znali především
proto, že na dopravním hřišti
v Blovicích nebyli poprvé a také proto,
že v rámci bezpečnosti pracujeme
s tímto tématem i v hodinách prvouky
a přírodovědy..
Po absolvování teorie jsme se přesunuli
na dopravní hřiště, kde si děti vybraly
kola a vyzkoušely si, jaké to je dávat
přednost na kruhovém objezdu,
zastavit a počkat, když svítí světelná
signalizace. Ostatní žáci si zahráli na
chodce a mašinku. Vyzkoušeli si
přechod pro chodce, učili se, jak se

Dana a Magda – učitelky MŠ

Magda a Dana – učitelky MŠ

Bezpečný pes

Dopravní hřiště Blovice

louce, ukazovaly si, který drak vyletěl

Základní škola Horšice

Dana Huspeková

Dětem se tato akce velice líbila,
dokonce se vyvedlo i krásné počasí,
které nám ráno moc nepřálo.
Na jaře se budeme opět těšit, až si
tuto akci zopakujeme. Snad nám
i tentokrát bude počasí přát.

Nové tvářičky
V letošním školním roce 2022/2023
jsme přivítali 11 nových žáků.

správně rozhlédnout.

Jana Tolarová


